
Ansvarlighed og gensidig respekt gennem dialog.

Dagsorden/referat Skolebestyrelsen (PLF) Sted: Personalerummet Dato: 20.03.23 Tid: 17.00-19.30

Formål:
At sikre et professionelt rum, hvor skolebestyrelsen og skolens ledelse i fællesskab har mulighed for at

koordinere, sparre, reflektere, beslutte og dele viden om skolen dri� og udvikling .

Mødedeltagere: Sussie, Catja, Christina, Jakob, Piet, FP, EA RC, Anne Mette, Troels, Caroline
Fraværende: Anne Mette, Amanda
Referent: MO

Info: Vi sørger for mad og drikke.

Emne
Formål med punktet

(- kort beskrivelse og status)
Varighed
(tid/min.)

Beslutning
(N�er/referat – hvad har vi drø�et og a�alt?)

1. ● a) Godkendelse af dagsorden
● b) Godkendelse af referat
● c) Forældreref/nyhedsbrev

5 min. a) Godkendt
b) Godkendt
c) Sussie laver opsamlende forældrebrev fra de seneste to møder

2 Nyt fra/siden sidst
● a )Fmd/Næstfmd.
● b )Henvendelser til bestyrelsen
● c) Medarbejderrep.
● d) Skolens ledelse
● e )Hedensted Kommune
● f ) legeplads

a)
b) Henvendelser tilkendegives og
tidsestimeres- behandles sidst på mødet.
c)
d)
e)
f)

20 min
a) intet
b) intet
c) EA og RC fortæller om skolefest og studieuge i næste uge inden påske. Der

arbejdes med projektopgaver i udskolingen. Projekt “indsamling til legeplads”
indskoling + mellemtrin med hhv. sponsorløb og markedsdage.
8 årg. skal snart til praksisfaglige prøver. Diskofest i SFO.
Forslag fra bestyrelsen: Skal vi lave en fælles skolefest for alle - også
udskolingen? Er det muligt?
Opfordring fra medlem af SB ang. skuespil - kan det vises for flere end
mellemtrinseleverne? Fx udskolingen?

d) FP fortæller om opstartsmøde med præsterne - koordinere fremtidig
konf.forberedelse. Svært, da de har forskellige tidspunkter.

e) Marianne Berthelsen er blevet kommunaldirektør - p.t. ingen direktør for læring -
direktionen hjælper hinanden med opgaven indtil videre.

f) A�ale med Pro founding underskrevet i dag. Vi kan få oprettet konto separat, men
ikke få lov til at få en indefrosset konto. Penge skal bruges inden 31/12!
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Alternativt skal vi lave Rask Mølle Skoles Venner - støtteforening. Der indsamles
penge i næste uge på mellemtrin og indskoling ifb. studieugen.
OBS. Ønske om at der kommer kommunikation ud om, hvad der samles ind til.

3 ● Nyt fra Elevrådet - 10 min - Til møde i Hornsyld i torsdags med andre elevrådsformænd - sparring og
erfaringsudveksling. Gik godt og en spændende dag.

- Så småt talt om mulige tiltag omkring skolefest i udskoling, men er i starten af
proces.

4 Status på økonomisk ramme for 2023
● Gennemgang v/FP
● Konsekvenser for Rask Mølle

Skole

45 min Rykkes til sidste punkt på dagsorden.

- Uanset hvad. Vi driver fortsat god skole pr. 1. aug. 2023! Dri�sbudget uændret.
- FP oplyser at vi har fremskrevet økonomi og lavet dri�sbudget - bilag udleveret.
- Skolerne i kommunen skal i fællesskab finde manglende økonomi. Bunden

opgave fra forvaltning. Generelt hænger tildeling og forbrug ikke sammen med
virkeligheden på skolerne i�. antallet af elever, der har brug for specialiserede
skoletilbud.

- RMS har fået tildelt ca 3,2 mio til at betale for segregerede elever. Faktuelt er
udgi�en ca. 6,3 mio. Mangler dermed ca 3 mio i RM.

- Ifht. økonomiramme betyder det, at vi skal reducere med to �ldtidsstillinger på
RMS. D. 19 april vil der meldes ud. Skal spares ca. 1 mio. i kronebeløb.

- Vi vil kigge på vores 16d og e lektioner. Vi vil om konvertere disse til
vejledertimer, som er med i klasserne i perioder. Betyder fortsat to-lærer i de
perioder vejledere så er med i klasserne. Giver pædagogiske fordele.

- Vi overvejer at forkorte skoledagen yderligere for at frigive ressourcer, men er
afhængige af busserne. Dette kan derfor tidligst blive i 24/25.

5 Godkendelse af dri�sbudget
Udkast til dri�sbudget pr. 16. marts
vedhæ�et

10 min Rykkes til e�er pkt. 4

- Dri�sbudget udleveret og gennemgået af FP.
- Godkendt
- OBS på, at der kan være justeringer, som fagformænd internt bliver enige om at

justere.



Ansvarlighed og gensidig respekt gennem dialog.

- Forslag om at få materialer/rester ind fra lokale håndværkere el. andet. Kan spare
på den konto.

- OBS - vigtigt at personalet ikke italesætter over for eleverne, at der ikke er råd til
fx madkundskab jf. narrativ fra tidligere år. Er dog tilsyneladende heller ikke noget
problem længere.

6 Overvejelser om årgangsråd
Hvordan får vi følgeskab af alle forældre?

20 min - FP orienterer. Trivselsgrupper, legegrupper, spisegrupper er drø�et. Et
årgangsråd har forsøgt sig med at stable noget på benene. Tilsyneladende mange
forældre, der ikke ønsker at deltage i dette. Hvordan får vi mere opbakning?

- Forskellige oplevelser fra årg. til årg. Nogle årgange er “født” e�er det nye
princip, så for dem er det naturligt. Andre kan have anden historik/erfaringer,
både positive som negative.

- Eksempler på manglende kommunikation blandt forældre på tværs af årgang. Er
personalet altid informeret, så de kan støtte op om initiativer?

- Huske at være tydelige i udmelding fra SB ved årets start - appel til at støtte op.
- Skal SB være opsøgende eller nysgerrige på, hvordan ser opbakningen ud

generelt til årgangsaktiviteter? Spørgeskema skal udarbejdes af SB.
- Vigtigt med forventningsafstemning - opbakning til skolen - hvordan er man

forældre på RMS - evt. input til kommende værdigrundlag eller justering af
princip?

- Kan SB blive tydeligere på praktiske informationer omkring muligheder for lån af
lokaler med årgangsråd osv.

7 Evaluering af fælles SB møde med
Aale/hjortsvang Børneby

15 min - God stemning, god fornemmelse. Blev set fremad. De nye a�aler virker e�er
hensigten - grobund for fint samarb. fremover.

- Skal vi lave en øremærket plads til en repræsentant i SB. fra Aale-Hjortsvang. Må
vi det? Undersøge med forvaltning. Lav et udkast. Kriterier er, at et barn på RMS
og bopæl i Aale-Hjortsvang. Skal oprettes som en ekstra plads i bestyrelsen, hvis
muligt.

8 Orientering fra dialogmøde med
Skoleudvalget v/ Sussie

15 min - SB formand har været til dialogmøde med forvaltning og øvrige bestyrelser. Tema
var egentligt økonomi på skolerne - dagsorden endte dog med at være
bagudrettet i�. politikernes tidligere beslutninger på området.
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- Pejlemærker til praksis - opfølgning - opfordring til SB får mere indsigt i aktioner
på skolen.

- Kom ikke rigtigt nogle konklusioner med fra mødet - men økonomi fyldte meget.

9 ● Forældrehenvendelser ? - ingen

10 ● Eventuelt ? - intet

Punkter til næste møde:


